
 中國醫藥大學 2025 全英語實習經驗分享座談會（第一場） 

中國醫藥大學醫學系周奕伶同學曾在多所美國頂尖醫學中心擔任實習醫學生，包括匹茲堡 UPMC匹

茲堡兒童醫院、阿拉巴馬大學伯明罕分校兒童醫院，以及阿拉巴馬大學伯明罕分校醫學中心，累積

了豐富的國際臨床實習經驗。本次座談會由中國醫藥大學副校長郭樹勳教授邀請周同學進行分享，

協助本校學生認識美國臨床實習的實際面向。在第二場座談會中，她將進一步說明申請流程及準備

事項，提供實用建議。 

 

一、活動宗旨 

（一）提供中國醫藥大學學生認識赴美實習經驗之機會，拓展國際視野。 

（二）增進學生對於美國醫學中心實習與赴美生活的認識。 

（三）鼓勵不同學科學生探索海外實習與跨文化學習的可能性。 

（四）提升學生從事全英實習與活動之意願與自信。 

 

二、活動資訊 

主題：分享在美國醫學中心的實習經驗 

講者：周奕伶 同學 

主持人：郭樹勳 副校長 

時間：2025年 5月 6日（星期二） 17:00–18:00 

地點：全校Webex會議（連結於活動日前 2天寄信通知） 

參與對象：全校學生（不限科系） 

 

三、活動流程 

時間 內容 備註 

17:00–17:05 開場與主持人介紹活動 郭樹勳 副校長開場 

17:05–17:45 美國醫學中心實習經驗 周同學分享經驗並由主持人提問訪談 

17:45–18:00 QA 時間（中英文皆可發問） 開放學生提問 

 

四、報名方式 

Google報名表單：https://forms.gle/9gaANN8rgkc97EGL9（5/1截止） 

 

五、合作單位 

主辦單位：雙語教學推動資源中心 

協辦單位：國際事務處、醫學院 

 

六、聯絡資訊： 

雙語教學推動資源中心 

E-mail: adm26@cmu.edu.tw  

Tel: 04-22053366 #1653、1029、1129  



CMU Student English Forum (2025) - Session 1 

Ms. Emily Chou (CMU medical student) has served as a visiting clerk at several leading U.S. medical 

centers including UPMC Children's Hospital of Pittsburgh, Children's of Alabama at the University of 

Alabama at Birmingham, and the UAB Medical Center. She gained extensive international clinical clerkship 

experience. Vice President Dr. John Kuo invites Ms. Chou to share her experiences for CMU students to 

learn about the practical aspects of clinical clerkships in the US for the first session. In the second session, 

she will provide specific advice about the application process and preparation for US hospital clerkships. 

 

1. Objectives 

To introduce CMU students to U.S. clinical training and life, encourage cross-disciplinary exploration 

of international internships, and build confidence in joining EMI-based programs. 

 

2. Event Information 

Topic: Sharing Clerkship Experiences in US Academic Medical Centers 

Speaker: Ms. Emily Chou 

Moderator: Dr. John Kuo, Vice President 

Time: Tuesday, May 6, 2025 17:00–18:00 

Venue: Webex Meeting (link will be sent 2 days before the event) 

Target Audience: All CMU students (open to students from all disciplines) 

 

3. Agenda 

Time Agenda                                Remarks 

17:00–17:05 Opening & Introduction Opening by Dr. John Kuo 

17:05–17:45 
Sharing Clerkship Experiences in US 

Academic Medical Centers 

Experience sharing by interviewing 

Ms. Emily Chou through Q&A 

17:45–18:00 Questions (in English and/or Chinese) Open for student questions 

 

4. Registration 

Google Registration Form: https://forms.gle/9gaANN8rgkc97EGL9 (deadline: May 1) 
 

5. Collaborating Units 

Organized by: Bilingual Education Center, 

Supported by: Office of Global Affairs, College of Medicine 

  

6. Contact Information 

Bilingual Education Center 

E-mail: adm26@cmu.edu.tw 

Tel: 04-22053366 #1653, 1029, 1129  



中國醫藥大學 2025 全英語實習經驗分享座談會（第二場） 

中國醫藥大學醫學系周奕伶同學曾在多所美國頂尖醫學中心擔任實習醫學生，包括匹茲堡 UPMC匹

茲堡兒童醫院、阿拉巴馬大學伯明罕分校兒童醫院，以及阿拉巴馬大學伯明罕分校醫學中心，累積

了豐富的國際臨床實習經驗。本次座談會由中國醫藥大學副校長郭樹勳教授邀請周同學進行分享，

協助本校學生認識美國臨床實習的實際面向。在第二場座談會中，她將進一步說明申請流程及準備

事項，提供實用建議。 

 

一、活動宗旨 

（一）協助醫學生了解美國醫學中心實習（clerkship）之申請流程與相關準備事項。 

（二）說明實習所需之語言能力、學業條件與申請文件等實務需求。 

（三）提升學生規劃海外實習與長期職涯發展的能力與信心。 

 

二、活動資訊 

主題：美國醫學中心實習指南：申請及準備經驗分享 

講者：周奕伶 同學 

主持人：郭樹勳 副校長 

時間：2025年 5月 20日（星期二） 17:00–18:00 

地點：全校Webex會議（連結於活動日前 2天寄信通知） 

參與對象：全校學生（不限科系） 

 

三、活動流程 

時間 內容 備註 

17:00–17:05 開場與主持人介紹活動 郭樹勳 副校長開場 

17:05–17:45 美國醫學中心實習指南：申請及準備

經驗分享 

周同學分享經驗並由主持人提問訪談 

17:45–18:00 QA 時間（中英文皆可發問） 開放學生提問 

 

四、報名方式 

Google報名表單：https://forms.gle/rJP2WYaD57Xy1kL88（5/15截止） 

 

五、合作單位 

主辦單位：雙語教學推動資源中心 

協辦單位：國際事務處、醫學院 

 

六、聯絡資訊： 

雙語教學推動資源中心 

E-mail: adm26@cmu.edu.tw  

Tel: 04-22053366 #1653、1029、1129  



CMU Student English Forum (2025) - Session 2 

Ms. Emily Chou (CMU medical student) has served as a visiting clerk at several leading U.S. medical 

centers including UPMC Children's Hospital of Pittsburgh, Children's of Alabama at the University of 

Alabama at Birmingham, and the UAB Medical Center. She gained extensive international clinical clerkship 

experience. Vice President Dr. John Kuo invites Ms. Chou to share her experiences for CMU students to 

learn about the practical aspects of clinical clerkships in the US for the first session. In the second session, 

she will provide specific advice about the application process and preparation for US hospital clerkships. 

 

1. Objective: 

To help students understand U.S. clerkship application procedures, prepare required qualifications, and build 

confidence for international clinical training and future careers. 

 

2. Event Information 

Topic: How to Apply and Prepare for Clerkships in US Academic Medical Centers 

Speaker: Ms. Emily Chou 

Moderator: Dr. John Kuo, Vice President 

Time: Tuesday, May 20, 2025 17:00–18:00 

Venue: Webex Meeting (link will be sent 2 days before the event) 

Target Audience: All CMU students (open to students from all disciplines) 

 

3. Agenda 

Time Agenda                                Remarks 

17:00–17:05 Opening & Introduction Opening by Dr. John Kuo 

17:05–17:45 How to Apply and Prepare for Clerkships in 

US Medical Centers 

Experience sharing by interviewing 

Ms. Emily Chou through Q&A 

17:45–18:00 Questions (in English and/or Chinese) Open for student questions 

 

4. Registration 

Google Registration Form: https://forms.gle/rJP2WYaD57Xy1kL88 (deadline: May 15) 

 

5. Collaborating Units 

Organized by: Bilingual Education Center, 

Supported by: Office of Global Affairs, College of Medicine 

 

6. Contact Information 

Bilingual Education Center 

E-mail: adm26@cmu.edu.tw  

Tel: 04-22053366 #1653, 1029, 1129  


